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اخبار
كارگاه فيلم نامه نويسی 
كودك و نوجوان در 
سازمان سينمايی حوزه 

هنری افتتاح می شود
کارگاه   - هنری  سرویس 
فیلم نامه نویسی و ایده پردازی کودک 
سه شنبه  هنری  حوزه  نوجوان  و 
هفته جاری با حضور محمد حمزه 
زاده رئیس سازمان سینمایی حوزه 
رئیس  رضایی  سیدصادق  هنری، 
و  نوجوان  و  کودک  هنری  حوزه 
و  کارشناسان  و  مدیران  از  جمعی 
اعضای کارگاه به صورت رسمی آغاز 

به کار می کند.
به گزارش امتیاز و به نقل از 
سینمایی  سازمان  عمومی  روابط 
سه  روز  مراسم  این  هنری؛  حوزه 
ساعت  ماه  دی  دوازدهم  شنبه 
حوزه  سینمایی  ساختمان  در   15
پایه  بر  می شود.  برگزار  هنری 
و  کودک  هنری  حوزه  خبر؛  این 
نوجوان با هدف شناسایی و پرورش 
در  متعهد  و  جوان  استعدادهای 
موضوع  با  فیلم نامه نویسی  زمینه 
و  طرح  تولید  نوجوان،  و  کودک 
ایده، تولید فیلم و انتشار مجموعه 
کارگاه  تشکیل  به  اقدام  فیلم نامه 
فیلم نامه نویسی و ایده پردازی کودک 
و نوجوان کرده است. در این خبر 
آمده است: کارگاه فیلمنامه نویسی 
کودک و نوجوان در قالب ده جلسه 
با حضور اساتید و کارشناسان ادامه 
برگزیده  فیلم نامه های  از  و  می یابد 
تولیدی در کارگاه پس از تایید نهایی 
قالب  در  فیلم نامه  مجموعه  انتشار 
هزینه های  از  بخشی  تقبل  کتاب، 
تولید فیلم، معرفی به موسسه سوره 
تولید  بررسی  برای  مهر  سینمایی 
کمک  و  سینمایی  بلند  آثار  برای 
به اکران در برنامه های نمایش فیلم 
و ارسال به جشنواره های داخلی و 
مضافا  شود.  می   حمایت  خارجی 
اینکه به هنرمندانی که دوره کارگاه 
را به اتمام برسانند، گواهی شرکت 

اعطا خواهد شد.

»من سلاحم در دست« 
داستان فيلمسازی است كه 

خود سوژه يک فيلم شد
در  سلاحم  »من  کارگردان 
مستند  این  گوید  می  دست« 
خود  که  است  فیلمسازی  داستان 
است.علیرضا  فیلم شده  سوژه یک 
»من  مستند  کارگردان  باغشنی 
به  اشاره  با  دست«  در  سلاحم 
اینکه این مستند در هشتمین دوره 
دارد،  حضور  عمار  فیلم  جشنواره 
درباره  مستندی  بود  قرار  گفت: 
جانبازان قطع نخاع گردنی بسازم و 
به همین دلیل تصمیم گرفتم راهی 
مستند  این  ساخت  برای  سفری 
شوم. در این میان متوجه شدم قرار 
است یک جانباز ۷۰ درصد که البته 
قطع نخاع نیست در این سفر ما را 
همراهی کند تا او نیز تصاویری را 

ضبط کند.
وی ادامه داد: پیش از این نام 
علی نجات عباسی را شنیده بودم و 
می دانستم که این جانباز به صورت 
جدی شروع به مستندسازی کرده و 
همین مساله سبب شد تا از دوستان 
خود بخواهم که آن مستند توسط 
این جانباز ساخته شود و من نیز از 
وی مستند بسازم. در نهایت تصمیم 
عباسی  نجات  علی  که  گرفته شد 
پروژه ای را که قرار بود من بسازم 
وی  از  نیز  من  و  کند  کارگردانی 
تاکید  این مستندساز  بسازم.  فیلم 
در  مستند  این  تصویربرداری  کرد: 
جنوب یک هفته به طول انجامید، 
مشهد  به  روزی  چند  همچنین 
رفتیم و صحنه هایی را از منزل علی 
نجات عباسی تصویربرداری کردیم.
وی با اشاره به اینکه ساخت »من 
سلاحم در دست« به همراه تدوین 
بیان  است،  کشیده  طول  روز   ۲۰
کرد: این مستند به مدت ۲5 دقیقه 
هشتمین  در  و  است  ساخته شده 
حضور  عمار  فیلم  جشنواره  دوره 
دارد. باغشنی با اشاره به اینکه علی 
است،  ویژه  جانبازی  نجات عباسی 
گفت: وی اهل آبادان است و زمانی 
که جنگ شروع می شود به همراه 
برادرانش به جای اینکه از شهر فرار 
کنند از آبادان دفاع می کنند. علی 
نجات عباسی بعد از گذشت مدتی 
مجروح می شود و ۸۰ درصد از بدن 
از  صورتش  سوزد،  می  جانباز  این 
و  رود، یک دستش قطع  بین می 
این  شود.  می  نابینا  یک چشمش 
مستندساز تاکید کرد: این جانباز به 
مدت ۲ سال در آلمان درمان می 
این مدت متوجه می  در  شده که 
شود عراق از سلاح هایی شیمیایی 
در جنگ استفاده کرده و به همین 
دلیل مجروحان شیمیایی در حال 
انتقال به آلمان هستند. وی تصمیم 
می گیرد آلمان را ترک کند تا جای 

مجروحان شیمیایی را تنگ نکند.

آینده در اختیار چریک های عمار

توليد فيلم در سينمای ايران بالاست در حالی كه تعداد سالن ها اندك است

ساخت مجسمه ای برای زنده یاد علی حاتمی 

در نشست آموزشی جشنواره فیلم »عمار« 
حزب اللهی  نیروی  تربیت  روش های  درباره 
صحبت  افراد  این  ماندگاری  و  هنر  عرصه  در 
شد.سومین نشست از سلسله جلسات کارگاهی 
حاشیه  در  »راه نما«  آموزشی  دوره  دومین 
هشتمین جشنواره مردمی فیلم عمار با حضور 
ناصر  نیرومند،  محمدحسین  زاده،  طالب  نادر 
ده نمکی،  مسعود  بحرانی،  شهریار  زاده،  هاشم 
و  کیا  مفیدی  احسان محمدحسنی، محمدباقر 

جمعی از فیلمسازان جوان برگزار شد.
شهریار بحرانی در سخنان خود با اشاره به 
غیر اکتسابی بودن هنر گفت: آیا می شود هنر را 
آموزش داد؟ آیا کسی به صرف حضور در کلاس 
هنری هنرمند می شود؟ آیا هنر چیزی است که 
با آموزش منتقل می شود؟ به نظر می آید که 
خود هنر توسط آموزش منتقل نمی شود بلکه 
از یک هم نشینی در یک فضای هنری به دست 
هنر  های  دانشگاه  از  کمی  هنرمندان  آید.  می 
همه  زرشناس  شهریار  قول  به  آید.  می  بیرون 
و خلاقیت  استعدادسوزند  هنری  های  دانشگاه 

را می کشند.
وی افزود: برای جوشیدن ذوق هنری نباید 
باید  بلکه  باشیم  داشته  شدن  تحقیر  احساس 
این  در  کنیم.  امنیت  احساس  و  باشیم  راحت 
شرایط آدم رفته رفته دلش باز می شود. آدم ها 
غالبا گارد بسته ای دارند اما وقتی این گارد باز 
می شود یک چیزهایی وارد وجودش می شود.

بحرانی بیان کرد: همیشه می گویم تکنیک 
به  اول برسیم  نباشیم  مهم نیست تکنیک زده 
نقطه ای که خلاقیت را تحریک کنیم. خلاقیت 
هم با تشویق و محبت ایجاد می شود. احساس 

حمد و شکر در انسان خلاقیت ایجاد می کند.
نقش  اشاره  با  مقدس«  »مریم  کارگردان 
وقتی  کرد:  بیان  زمینه  این  در  الهی  امدادهای 
باشیم  قدرشناس  باید  گرفتند  را  دستمان  که 
نیاز  بیت  اهل  کمک  به  دوباره  که  بدانیم  و 
باشیم  داشته  ای  آوازه  هم  دنیا  در  اگر  داریم. 
بدون کمک آنها راه به جایی نمی بریم. آموزش 
یعنی ساختن یک فضای هنری که در درازمدت 
اثری  بسا  چه  خاطر  همین  به  است  اثربخش 
تکنیک نداشته باشد اما نور و روح دارد چراکه 

خداوند به آن عنایتی داشته است.
اکتسابی  غیر  درباره  نیز  زاده  هاشم  ناصر 
بودن هنر توضیح داد: خلاقیت از کجا می آید؟ 
آیا در وجود همه وجود دارد؟ آیا باید پرورشش 
داد؟ همه کسانی که فلسفه خوانده اند فیلسوف 
نشده اند و همه کسانی هم که ادبیات خوانده 

اند و استاد ادبیات شده اند شاعر نشده اند.
وی درباره الزام شخصی بودن تجربه هایی 
اگر  گفت:  گوید،  می  آن سخن  از  هنرمند  که 
این تجربه وجود نداشته باشد نمی توان درباره 
آن نوشت. خیلی خطرناک است که از حقایقی 
نسبتی  هیچ  آنها  به  نسبت  که  بزنیم  حرف 
انقلابی،  فیلم می خواهد وجه  اگر یک  نداریم. 
اجتماعی، رئال و سوررئال پیدا کند باید آن فضا 
را بشناسیم. توجه به فضا و مکان است که معنا 
مقدس  موضوع  به  پرداختن  صرف  و  دهد  می 

حتی  کرد.  نخواهد  مقدس  را  شما  فیلمنامه 
ممکن است با اینکه یک موضوع دینی انتخاب 
می کنید فیلمنامه شما ضد دین شود. ممکن 
است یک نفر نماز بخواند ولی بشود به آن لعنت 

کرد. یعنی موضوع او را نجات نمی دهد.
وقتی  کرد:  بیان  نویس  فیلمنامه  این 
باید  بسازیم  فیلم  انقلاب  درباره  خواهیم  می 
مختصات آن را بشناسیم. اگر شما موضوعی را 
بد می گویی یعنی نسبت به آن موضوع معرفت 
می  بیان  درست  را  آن  نه  اگر  نداری  خوبی 
ادامه داد: تکنیک آموختنی است و  کردی.وی 
همه می آموزند ولی شاکله چه؟ فرم و محتوا از 
هم جدا شدنی نیستند اینکه بعضی می گویند 
محتوای خوبی دارم اما فرم ندارم اصلا درست 

نیست.
بنیاد  مدیرعامل  محمدحسنی  احسان 
روایت گفت: یک بار فرمانده ای از من پرسید 
که تا چند سال دیگر می توانیم 5۰ تا فیلمساز 
مثل فلان کارگردان داشته باشیم؟ من هر چه 
جواب  را  سوال  این  چطور  دیدم  کردم  فکر 
در  شما  گفتم  نشود.  ایجاد  توقعی  که  بدهم 
توانید  می  دیگر  سال  چند  تا  دانشگاه تان 
کاظمی  احمد  سلیمانی،  قاسم  مثل  افرادی 
تربیت کنید؟ این فرمانده به فکر فرو رفت. اما 
مساله این است که کسی مثل قاسم سلیمانی 
از دالان های متعددی عبور کرده تا شده است 
نادر  از مسعود ده نمکی و  قاسم سلیمانی. الان 
طالب زاده فقط یک نمونه داریم و هر کدام از 
اند  گذاشته  پشت سر  را  مراحل سختی  این ها 
تا به اینجا رسیده اند. لذا توقع اینکه با کلاس 
بزرگ  قهرمان  یک  به  دیدن  فیلم  و  آموزشی 
تبدیل بشویم توقع درستی نیست اما می توانیم 
حوزه  کاردرست  چریک   5۰۰ دهه  یک  ظرف 
هنر تربیت کنیم به طوری که همه آنها کسانی 
باشند که اگر ما نباشیم یقه دشمنان را بگیرند 

و حرفی برای گفتن داشته باشند.
خروجی  از  ما  مشاهدات  داد:  ادامه  وی 
از این دارد خیلی  های جشنواره عمار حکایت 
از زحماتی که در این حوزه کشیده شده، ثمر 
زمان  آن  خرداد  دوم  جریان  در  است.  داده 
بود  مکتوب  نشریات  حوزه  در  دشمن  توپخانه 

اللهی  از بچه حزب  و به موازات آن یک سری 
ها جلو آمدند و مسعود ده نمکی و خیلی های 
دیگر جزو همان رویش ها هستند و الان هم در 
حوزه فیلمسازی کسانی را داریم که وارد شدند 

و حرفی برای گفتن دارند.
کردن  دنبال  بر  تأکید  با  ده نمکی  مسعود 
شیوه  گفت:  آموزش  بر  مبتنی  اصولی  شیوه 
درستش همین جشنواره ها و آموزش ها است. 
است. شیوه من  بوده  قصه من یک قصه دیگر 
باشید که  نداشته  جواب نمی دهد و توقع هم 
به راحتی شما را بپذیرند. پوستتان باید کلفت 
حزب  که  است  خوش تان  روز  شما  الان  باشد. 
سازمان  و  امکانات  کردن  کار  برای  ها  اللهی 
دارند. هیچ وقت این طور نبوده الان همه چیز 
آن  گیرد.  می  قرار  قضیه  این  اختیار  در  دارد 
تا  بودجه می گرفتیم  باید  از سپاه  موقع حتما 
یک نشریه ای دربیاوریم اما الان شما با موبایل 

می توانید نشریه بزنید.
فارغ  اضافه کرد:  ها«  کارگردان »اخراجی 
از تکنیک و آموزش باید اعتماد به نفس داشته 
باشیم نه به معنای اعتماد به خودتان به معنای 

اعتماد به خدا به معنای توکل به خدا.
ده نمکی با اشاره به نقد بی رحمانه فیلم 
»آژانس شیشه ای« در زمان تولید این اثر گفت: 
می  تعریف  کیا  حاتمی  از  همه  که  زمان  آن 
کردند ما او را نقد کردیم و می گفتیم فیلمساز 
محبوب ما حاتمی کیاست ولی دلیل نمی شود 
و  پذیرفت  هم  کیا  حاتمی  آقای  نکنیم  نقدش 
فیلم  وقتی من  نفس داشت که  قدر عزت  این 
فیلم ساختی؟  را  این  آمد گفت چطور  ساختم 
ما  گفت  نیست.  نشدنی  اما  است  گفتم سخت 
آرزویمان این است که فیلم مان جریان ساز شود 
تو چطور این کار را کردی؟ گفتم رفتم دانشگاه 
تهران کتاب خریدم. روی میز زد و گفت کسی 
فیلم  دیگر  گفت  شود.  نمی  فیلمساز  کتاب  با 
نساز بگذار با همین فیلم بهترین بمانی، اما من 

معتقدم خدا کمک می کند.
زمینه  در  که  مشکلاتی  به  اشاره  با  وی 
بیان کرد:  بوده است،  آنها مواجه  با  فیلمسازی 
برای  و  داد  نمی  راه  صحنه  پشت  کسی  مرا 
برای روزنامه نگاری هم  آموزش نمی پذیرفت. 

همین طور بود. الان این همه آدم نشسته اند تا 
به شما تجربه هایشان را منتقل کنند.

بر  تاکید  با  »رسوایی«  فیلم  کارگردان 
پافشاری بر مواضع و آرمان ها خاطرنشان کرد: 
از  باشید  داشته  جرات  شما  نترسید.  شعار  از 
می  ما  اللهی  حزب  الان  کنید.  دفاع  شعارتان 
خواهد فیلم بسازد می ترسد که شعاری شود. 
از  دفاع  جرات  اگر  دارد.  تاوان  باورها  از  دفاع 
آرمان ها را داشته باشید دیده می شوید اگر نه 

مثل بقیه می شوید.
آثار  به  با اشاره  نیز  نیرومند  محمدحسین 
بر 15۰ کار  بالغ   امسال جشنواره عمار گفت: 
در  و  بودند  خوب  شان  همه  تقریبا  که  دیدم 
زبان  با  را  مفهومی  بتوانند  که  بودند  سطحی 
به  سینما  زبان  که  اینکه  کنند.  منتقل  سینما 
اما  برد  ادب سینما تبدیل شود خیلی کار می 
مشهود است که دوستان به زبان سینما مسلط 
شده اند و الان وقتش است که ادب سینما را که 
به مسایل زیبایی شناسایی می پردازد بیاموزند.
کرد:  اضافه  به سخنان جمع  اشاره  با  وی 
اما  دارم  قبول  گفته شد  که  مواردی  این  همه 
از وجوه  از هنرها چند وجه دارد. یکی  بخشی 
کار گرافیک یا سینما، رسانه ای بودن آن است 
اثری که خلق می شود قابلیت رسانه ای شدن 
قابلیت  پس  شود  می  قاعده مند  چون  دارد. 
این  به  دوستان  صحبت  عمده  دارد.  تدریس 
از جنس ودیعه و آسمانی شد  سمت رفت که 
آموزش دارد  قابلیت  ای  لااقل در بخش رسانه 

و زبان دارد.
توصیه  در  نیز  کیا  مفیدی  محمدباقر 
روی  بیشتر  گفت:  شهرستانی  فیلمسازان  به 
صحبتم به شهرستان و به خصوص به خانم ها 
است. اگر در شهرستانید و کسی شما را جدی 
نمی گیرد وقتی امکانات و پول نیست و کسی 
شاید  است  نکرده  اثبات  را  خودش  هنوز  که 
چنین  در  من  بگیرید.  قرار  توجه  مورد  کمتر 
شرایط مشابهی درباره مادربزرگم فیلم ساختم 
همین  با  من  نکردم.  خرج  پول  برایش  اصلا  و 
روش از عید تا سیزده به در فیلم ساختم. فیلمی 
که مخاطبش فامیل است و هر سال آن را می 
بینیم و کیف می کنیم.وی اضافه کرد: تمرین 
کردن به این شیوه این مزیت را دارد که تکلیف 
تان را با خودتان روشن می کنید و می فهمید 

فیلمساز هستید و استعدادش را دارید یا نه.
حامد بامروت نژاد مدیر مدرسه سینمایی 
کارگاه  پیشین  دوره های  برگزاری  به  نیز  عمار 
آموزشی »راه نما« اشاره کرد و گفت: از ۲ سال 
پیش بنا گذاشتیم آموزش همراه با تولید داشته 
و  هستند  اللهی  حزب  که  را  کسانی  و  باشیم 
ای  دوره  در  کردیم.  شناسایی  سازند  می  کار 
طالبی،  ابوالقاسم  چون  هنرمندانی  حضور  از 
استفاده  زاده  هاشم  ناصر  و  شهیدی  اسفندیار 
کردیم. دوستان رفتند و با طرح برگشتند طرح 
دیگر  دوره  نزدیک شد یک  تولید  به  که  هایی 
شد  تولید  کار  سه  کارها  آن  از  که  شد  برگزار 
این دوره جامع دوم است که در طی سه روز در 

حال برگزاری است.

علی سرتیپی پخش کننده سینما با اشاره به مشکل اکران 
بالاست در  ایران  تولید فیلم در سینمای  بیان کرد که  فیلم ها 
حالی که تعداد سالن ها اندک است و به همین دلیل معضلاتی به 
وجود می آید.حامد عنقا مجری و سردبیر »سینما دو« در ابتدای 
برنامه این هفته که پنجشنبه ۷ دی ماه از شبکه دو سیما پخش 
شد پس از پخش آیتمی که به احترام سادات برومند همسر زنده 
یاد داوود رشیدی اختصاص داشت این قسمت از برنامه را به او و 

خانواده اش تقدیم کرد.
عنقا در این برنامه میزبان علی سرتیپی تهیه کننده و پخش 
کننده سینما بود که در ابتدای صحبت هایش به وی گفت: شما 
پیش بینی کردید که در پاییز اکران خوبی نداریم اما پیش بینی 
در  چون  نیامد  در  درست  شما  مثل  ای  پرسابقه  کننده  پخش 
با سال قبل ۴ فیلمی که از طرف فیلمیران پخش شد  مقایسه 

حداقل 1۰ میلیارد تومان بیشتر فروش داشت.
سرتیپی در پاسخ با اشاره به اینکه افزایش فروش نسبت به 
سال گذشته ۶ میلیارد تومان بوده است، گفت: من پیش بینی 
کردم و هدفم این بود که شورای صنفی را روی این قضیه حساس 
کنم که موفق هم شدم و امسال از لحاظ تماشاگر حدود 1۰۰ 

هزار نفر بیشتر به سینماها آمدند.
وی افزود: »آینه بغل« بر اساس صحبت های تهیه کنندگان 
قرار بود عید اکران شود اما با این فضایی که درست شد مسئولان 
و  بگیرد  پروانه  تر  سریع  فیلم  که  رسیدند  نتیجه  این  به  ارشاد 
اکران شود.در ادامه عنقا بیان کرد: این همان صحبت منتقدان 
راهی  روانی  ایجاد جو  و  با خبرسازی  است که پخش کنندگان 

برای اکران فیلم های خودشان باز می کنند.
سرتیپی با طرح سوالاتی پاسخ داد: اگر اینجا نشسته بودیم 
این ۶ میلیارد به فروش  اکران نشده بود و  و فیلم »آینه بغل« 
سینما اضافه نشده بود، خوب بود؟ فیلم »سلام بمبئی« پارسال 
اکران شد و یک اتفاق به وجود آورد و پاییز و زمستان را دگرگون 
کرد. اگر »آینه بغل« مربوط به دفتر خودم هم نبود، قطعا دنبال 

این بودیم، کاری کنیم که بتوانیم فیلم را اکران کنیم.
وی تصریح کرد: می دانستیم فیلم »آینه بغل« نمی تواند در 
فصل پاییز مورد توجه مردم قرار بگیرد و به همین دلیل مسئولان 
تا فیلم اکران شود. مشکلی که سال ها در اکران  کمک کردند 

پاییز داریم دیدگاه غلط به این فصل است، درحالی که اینطور 
نیست و خود من سال ها پیش »سگ کشی« بهرام بیضایی را در 

این فصل اکران کردم که تحولی در گیشه به وجود آورد.
این تهیه کننده ادامه داد: اگرچه ما فیلم خوب و بد داریم 
ولی دیگر فصل خوب و بد نداریم. اگر فیلم ها خوب باشند، مردم 
استقبال می کنند و ما با اکران »آینه بغل« حدود ۶ میلیارد در 
سه هفته فروش داشتیم، ۶ میلیارد به فروش آذر ماه اضافه شد 

و از 1۲ به 1۷ میلیارد رسیدیم.
عنقا در این برنامه از تلاش های پخش کنندگان پرسید و 
سینما  اقتصادی  چرخه  آخر  حلقه  کنندگان  پخش  شما  گفت: 
به  مستقیم  گذاران  سرمایه  و  تولیدکنندگان  زحمت  و  هستید 
دست شما می رسد. گاهی این همیتی که برای بعضی از فیلم 
ها و رسیدن آن به گیشه دارید، لزوما برای سایر فیلم ها ندارید. 
اهلی«  »قاتل  فیلم  اکران  حواشی  درباره  ماه   ۶ مثال  عنوان  به 
صحبت شد و تا به حال یک جمله رضایت آمیز از آقای لشکری 
قوچانی تهیه کننده این اثر نشنیدیم.سرتیپی عنوان کرد: اتفاقا 
برای فیلمی مانند »آینه بغل« انرژی کمتری می گذاریم و قضیه 
»قاتل اهلی« مربوط به شرایط قبل از اکران است. من از فروش 
فروش  موجود  شرایط  به  توجه  با  چون  ام  راضی  اهلی«  »قاتل 

خوبی کرد.
گفتم  بارها  کرد:  اضافه  موجود  مشکلات  به  اشاره  با  وی 
امسال  اما  بالاست  تولید  و  کم  سینما  های  سالن  تعداد  که 
فیلم   ۷۳ تاکنون  یعنی  بشکنیم  را  اکران  رکورد  کنم  فکر می 
این  که  است  شده  اکران  تجربه«  و  »هنر  های  فیلم  جز  به 
درحالیست که در سال هایی ۴5 فیلم اکران می شد و اکنون 

به ۸۰ فیلم رسیدیم.
سرتیپی با اشاره به تعداد زیاد فیلم های تولیدی اظهار کرد: 
مشکل ما تعداد زیاد تولید فیلم است و اینکه اگرچه شرایط برای 
ساخت فیلم راحت تر از گذشته شده است اما برنامه ریزی برای 
اکران نداریم. در این شرایط زیادتر از حد بودن تعداد فیلم ها و 
نبود برنامه ریزی منظم باعث می شود، نتوانیم فیلم ها را در کل 
سال تقسیم کنیم ما حتی یک فیلم به صورت گروه آزاد در ۶ ماه 
اول سال نداشتیم اما در ۶ ماه دوم بیشتر بود.وی تصریح کرد: 
اگر اکران و ژانرهای گوناگون فیلم بررسی شود، اوضاع بهتر می 

شود یعنی گاهی ۲ ماه یک فیلم کمدی نداریم و گاهی در نیمه 
دوم سال سه فیلم کمدی با هم اکران می شود.

سوزی  فیلم  درباره  خود  سخنان  دیگر  بخش  در  سرتیپی 
سخن گفت و بیان کرد: می توانیم به جز فیلم سوزی از عبارت 
سانس سوزی هم استفاده کنیم چون یکسری فیلم ها سانس ها 
توانند سانس های  از سینما می گیرند و فیلم هایی که می  را 
بهتری داشته باشند، محروم می شوند. به عنوان مثال در فلان 
با پنج یا  سینما که چند سالن دارد، مجبور هستند فیلم ها را 
از فیلم ها که مردم علاقمند به  هفت نفر اکران کنند و بعضی 
است  این  اصلی  موضوع  مانند.  می  باز  اکران  از  هستند  ها  آن 
اگر دست سینمادارها و فیلم های خوب  که سالن کم داریم و 
وارد  بیشتر  بخش خصوصی هم  گذاران  بگذاریم، سرمایه  باز  را 

می شوند.
از اکران  این پخش کننده درباره نارضایتی تهیه کنندگان 
و  این است که سالن کم داریم  ترین مشکل  فیلم گفت: اصلی 
البته در عین حال در  جزو 1۰ کشور تولیدکننده فیلم هستیم 
فقر کامل نیستیم و گاهی مجتمع های سینمایی مثل کوروش و 

مگامال تحولات بسیاری به وجود می آورند.
وی در پایان تاکید کرد: امیدوارم سال دیگر این مشکلات 
کمتر شود البته سالن ها در حال افزایش هستند و حتی سالن 
های زیادی در شهرستان افتتاح می شوند و فیلم های خوبی هم 
در ژانرهای مختلف داریم. سال ۹۶ نقطه عطفی برای ما بود و 

امیدوارم سال های بعد هم همین طور باشد.

تلویزیونی  و  سینمایی  شهرک  مدیرعامل 
یاد  زنده  برای  ای  مجسمه  ساخت  از  ایران 
داد.کمال  خبر  شهرک  این  در  حاتمی  علی 
و  سینمایی  شهرک  مدیرعامل  آبادی  فیض 
تلویزیونی ایران )غزالی سابق( درباره تغییر نام 
این شهرک گفت: مدت ها بود از طرف مرتضی 
میرباقری معاون سیما پیشنهاد شده بود که نام 
شهرک غزالی تغییر کند که درنهایت با دستور 

نام  صداوسیما  رییس  عسکری  علی  عبدالعلی 
شهرک سینمایی و تلویزیونی ایران تصویب شد.
وی با اشاره به اینکه چه زمانی این نام به 
ما  کرد:  بیان  اعلام خواهد شد،  صورت رسمی 
تن  پنج  سردیس  آن  طی  که  داریم  ای  پروژه 
از چهره های پیشکسوت سریال »هزاردستان« 
رونمایی خواهد شد و در این مراسم رونمایی که 
منتظر زمان مناسبی برای برگزاری آن هستیم 

عنوان جدید شهرک هم به صورت رسمی اعلام 
می شود.

تلویزیونی  و  سینمایی  شهرک  مدیرعامل 
ایران با اشاره به این مجسمه های پرتره که از 
جمشید مشایخی، عزت الله انتظامی، محمدعلی 
کشاورز، علی نصیریان و زنده یاد داوود رشیدی 
اکنون  ها هم  این مجسمه  بود، گفت:  خواهند 
ساخته و آماده شده است و فقط منتظر زمان 

پروژه  این  که  آنجایی  از  و  هستیم  رونمایی 
زنده  ساخته  »هزاردستان«  سریال  به  مربوط 
سراغ  رونمایی  از  بعد  است  حاتمی  علی  یاد 
ساخت مجسمه کاملی از علی حاتمی خواهیم 
رفت.وی در پایان گفت: بعد از ساخت مجسمه 
زنده یاد حاتمی مجسمه های دیگری از خسرو 
شکیبایی، عبدالله اسکندری، منوچهر اسماعیلی 

و سایر بزرگان در دستور کار داریم.

یک فنجان چای داغ
تشكيل و رونمايی از لباس تيم فوتسال آيفيک

تیم   - هنری  سرویس 
موسسات  و  شرکتها  فوتسال 

فیلمسازی ایران تشکیل شد.
روز  عصر  امتیاز؛  گزارش  به 
جمعه ۸ دی ماه مراسم رونمایی از 
لباس تیم فوتسال آیفیک با حضور 
انجمن شرکتها و موسسات  اعضای 

فیلمسازی ایران در فرهنگسرای  رسانه و شبکه های اجتماعی برگزار شد.
این مراسم منصور یزدانی سرپرست تیم فوتسال آیفیک گزارشی  در 
از روند شکل گیری تیم فوتسال ارایه کرد و بصورت نمادین،  اولین لباس 
تیم فوتسال به صورت افتخاری به  اسماعیل عفیفه رییس و اکبر تحویلیان 
عضو هیئت مدیره  اهدا شد. همچنین به دلیل حمایت های فرهنگسرای 
رسانه از تیم فوتسال آیفیک و در اختیار گذاشتن مکان مناسب برای این 
تیم  از بهزاد تیمور پور مدیر فرهنگسرای رسانه و شبکه های اجتماعی با 
اهدای لوح تقدیر شد  و لباس تیم فوتسال آیفیک  نیز به ایشان اهدا شد. در 
این مراسم از  مهدی عزتی معاون اجرایی فرهنگسرای رسانه و شبکه های 
اجتماعی به دلیل همکاری های صمیمانه و ژامک مهدی طراح لباس تیم 
فوتسال با اهدا لوح تقدیر شد.  در ادامه مراسم تیم فوتسال آیفیک اولین 
بازی خود را با  لباس جدید برگزار کردند. قرار است تیم فوتسال آیفیک 
مسابقاتی را بصورت منظم برگزار و در مسابقات سراسری و استانی همچون 
تهیه  از  آیفیک  فوتسال  تیم  کند.  شرکت  خیریه  مسابقات  و  رمضان  جام 

کنندگان و فیلمسازان کشور تشکیل شده است.

چهره های سينمايی كه در سال 2017 درگذشتند
در سال ۲۰1۷ تعدادی از چهره های سینمایی درگذشتند که جری لوییس 
کمدین را می توان یکی از شاخص ترین آنها دانست.به عقیده آمریکایی ها بدون 
تردید جری لوییس مهمترین شخصیت درگذشته سال ۲۰1۷ میلادی در عرصه 
سینماست و می توان از همین امروز پیش بینی کرد که نماهنگ مربوط به 
درگذشته های مراسم اسکار امسال تحت تاثیر نام جری لوییس قرار خواهد 

گرفت.
لوییس که در سال 1۹۲۶ در ایالت نیوجرسی آمریکا به دنیا آمده بود در 
دهه 5۰ به همراه دین مارتین یک زوج موفق را در هالیوود تشکیل داده بودند. 
هر چند این رابطه در اواخر این دهه به تیرگی گرایید و پس از 1۷ فیلم مشترک 
برای همیشه از هم جدا شدند. لوییس بعدها در دهه شصت در کنار بازیگری 
به کارگردانی روی آورد و یکی از مهم ترین آثار سینمایی خود به نام »پروفسور 
دیوانه« را ساختY فیلمی که امروزه از سوی منتقدان بسیار مورد تحسین 
واقع می شود. لوییس که یکی از موفق ترین بازیگران گیشه آمریکا بود در امور 
خیریه نیز فعالیتی مستمر داشت و یکی از برجسته ترین عوامل تاریخ سینما 

در این زمینه است.
وی به خاطر سال ها فعالیت برای آگاهی رسانی درباره بیماری دیستروفی 
عضلانی نامزد جایزه صلح نوبل در سال 1۹۷۷ نیز شد که در میان سینماگران 
یک اتفاق جالب توجه است. وی طی ۴5 سال فعالیت خیرخواهانه نزدیک به دو 
و نیم میلیارد دلار برای مقابله با این بیماری، پول جمع آوری کرد. شاید آخرین 
تصویر ماندگار لوییس در عالم سینما حضور درخشانش در نقش جری لنگفورد 
معروف به سلطان کمدی در کنار رابرت دنیرو در فیلم »سلطان کمدی« ساخته 
مارتین اسکورسیزی بود که شخصیتش در آن فیلم به گونه ای کاملا متضاد با 
تمام نقش های ایفا شده قبلیش در دنیای سینما بود. درگذشت لوییس واکنش 
های بسیاری در میان سینماگران برانگیخت. مارتین اسکورسیزی کارگردان 
شهیر سینما او را استاد، عظیم، نوآور و هنرمندی بزرگ خطاب کرد و جیم کری 

از او به عنوان نابغه ای غیرقابل انکار یاد کرد.
امسال گویا سال چندان خوش یمنی برای کارگردان های سینمای وحشت 
نبود. توبی هوپر دیگر کارگردان مشهور این ژانر که با فیلم کم خرج »قتل با 
اره برقی در تگزاس« در سینما به شهرتی جهانی رسید در تابستان ۲۰1۷ 
درگذشت. »قتل با اره برقی در تگزاس« با وجود کم هزینه بودن در گیشه 
عملکرد فوق العاده ای داشت و توانست بیش از 1۰۰ برابر بودجه اش فروش 
کند و امروزه از آن به عنوان یکی از تاثیرگذارترین آثار سینما یاد می شود. 
کاراکتر صورت چرمی این فیلم نیز به یکی از مهم ترین شخصیت های سینمای 
وحشت بدل شد. هوپر بعدها فیلم »ارواح خبیثه« را در سال 1۹۸۲ درباره 
اعضای یک خانواده که ناگهان خود را در معرض ارواح می یابند ساخت و قدرتش 
در کارگردانی این ژانر را دوباره به رخ سینمادوستان کشید، با این حال با وجود 
جوانی دیگر نتوانست فروغ اولیه خود در سینما را داشته باشد و فیلم های 

بعدیش توفیق چندانی حاصل نکردند.
در اولین روزهای ماه سپتامبر این سال گاستونه موسکین که بسیاری او را 
به خاطر ایفای نقش دون فانوچی در »پدرخوانده: قسمت دوم« به یاد دارند در 
۸۸ سالگی درگذشت. از بازی های ماندگار وی می توان به حضورش در نقش 

شخصیت کم حرف و وهم آلود فیلم »دنباله رو« برتولوچی اشاره کرد.
فرانک وینسنت بازیگر سینمای معاصر نیز در اواسط این ماه از دنیا رفت. 
سینمادوستان او را بیشتر به خاطر حضورش در سه شاهکار »گاو خشمگین«، 

»رفقای خوب« و »کازینو« و سریال مشهور »سوپرانوها« به یاد دارند.
آخرین درگذشته مهم تابستان امسال هری دین استنتون بود. او که با 
بازی در نقش های کم اهمیت در فیلم های مهمی چون »لوک خوش دست« 
و »پدرخوانده: قسمت دوم« کار خود را شروع کرده بود بعدها با حضور در نقش 
اصلی فیلم »پاریس تگزاس« نام خود را برسر زبان ها انداخت. وی در فیلم 
های مشهور دیگری چون »مسیر سبز« و »داستان استریت« نیز نقش آفرینی 
کرد. دوستی دیرینه استانتون با بزرگان بازیگری سینمای جهان همچون جک 
نیکلسون همواره بر سر زبان ها بود به طوری که مراسم یادبودش با حضور 

اسطوره هایی چون نیکلسون، آل پاچینو و وارن بیتی برگزار شد.
در ماه اکتبر دو بازیگر زن مهم دیگر سینمای فرانسه به لیست بلندبالای 
درگذشتگان سینمای این کشور در سال ۲۰1۷ افزوده شدند. آن ویازمسکی 
بازی  که  برسون  روبر  اثر  بالتازار«  »ناگهان  مینیمالیستی  شاهکار  بازیگر 
تاثیرگذارش در نقش دختر جوان فیلم را کمتر کسی فراموش می کند در 5 
اکتبر از دنیا رفت. او برخلاف اکثر بازیگران فیلم های برسون به حضور در سینما 
ادامه داد و در فیلم های مهمی چون »تورما« پازولینی و »چینی« ژان لوک گدار 
نیز ایفای نقش کرد با این حال بسیاری او را به خاطر داستان نویسی، نوه فرانسوا 
موریاک نویسنده بزرگ فرانسوی بودن و ازدواجش با کارگردان شهیر سینما ژان 
لوک گدار نیز می شناسند. دیگر فرانسوی درگذشته این ماه دانیل داریو بازیگر 
کهنه کار سینمای جهان بود که در 1۰۰ ساگی درگذشت. او که در اولین فیلم 
سینمایی بیلی وایلدر کارگردان بزرگ سینما نقش آفرینی کرده بود بیشتر به 
خاطر حضور درخشانش در فیلم »گوشواره های مادام د« اثر ماکس افولس 
شناخته می شود. از داریو به عنوان آخرین بازمانده سینمای قبل از اشغال فرانسه 
یاد می شد. از آخرین کارهای وی در صنعت سینما می توان به صداپیشگیش در 

انیمیشن »پرسپولیس« ساخته مرجان ساتراپی اشاره کرد.
فیلمبردار برجسته دیگری که سال ۲۰1۷ را به پایان نرساند والتر لاسالی 
بود. وی که در سال 1۹۲۶ در برلین بدنیا آمده بود در سال 1۹۳۹ به همراه 
خانواده از آلمان نازی گریخت و به لندن نقل مکان کرد. وی در میانه دهه 5۰ 
در جشنواره کن با مایکل کاکویانیس، کارگردان یونانی آشنا شد و این دوستی 
سرآغاز همکاری های مشترک فراوانی در فیلم هایی چون »الکترا« و »زوربای 
یونانی« شد. لاسالی برای فیلم »زوربای یونانی« اسکار بهترین فیلمبردای سیاه و 
سفید را به دست آورد. او ضمنا فیلمبرداری چندین اثر از جنبش سینمای آزاد 
انگلستان را نیز در کارنامه خود دارد که از جمله آنها می توان به همکاریش با 
تونی ریچاردسون در فیلم های »دونده دو استقامت« و »تام جونز« اشاره کرد. 
یکی از آخرین فعالیت های هنری لاسالی مربوط به حضورش جلوی دوربین 
ریچارد لینکلیتر در فیلم »قبل از نیمه شب« )۲۰1۳( بر می گردد که در آن 
فیلم به نقش یک نویسنده انگلیسی ظاهر شد. لاسالی در ۲۳ اکتبر در سن ۹۰ 
سالگی درگذشت. آنتونی هاروی کارگردان »شیر در زمستان« یکی از آخرین 
درگذشته های مهم سال ۲۰1۷ بود. هاروی که در سال 1۹۳۰ در لندن به دنیا 
آمده بود در اواخر دهه 5۰ کار خود را به عنوان تدوینگر در سینما آغاز کرد. 
همکاریش با استنلی کوبریک در فیلم های »لولیتا« و »دکتر استرنج لاو« از 
شاخص ترین آثاری بودند که وی در جایگاه تدوینگر قرار داشت. بعدها کوبریک 
وی را برای تدوین شاهکار خود »۲۰۰1 یک اودیسه فضایی« در نظر گرفته بود 
که با وارد شدن هاروی به دنیای کارگردانی این همکاری منتفی شد. در سال 
1۹۶۶ او اولین فیلم خود را به نام »هلندی« کارگردانی کرد با این حال دومین 
فیلمش »شیر در زمستان« بود که نام او را بر سر زبان ها انداخت. اثر درخشان 
تاریخی »شیر در زمستان« با بازی پیتر اوتول و کاترین هپبورن داستان انتخاب 
شاه آینده توسط هنری دوم و اختلافاتش با همسر خود الینور دآکیتن را روایت 
می کند. این فیلم برای هپبورن سومین اسکار زندگیش و برای خود هاروی 

نامزدی جایزه اسکار کارگردانی را به ارمغان آورد. 

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است
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